
Iktatószám: 02/142-32/2017. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2017. július 20-án 14
00

 órai kezdettel 

Veszprémben, a Megyeháza Szent István termében megtartott nyílt üléséről. 

Jelen voltak: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Fenyvesi Zoltán Mihály, a megyei közgyűlés alelnöke 

 

Dr. Áldozó Tamás Róbert 

Császár László 

Dobó Zoltán 

Ferenczi Gábor (15:32 perckor, a 10. napirendi pont 

tárgyalásakor érkezett meg) 

Galambos Szilvia 

Kovács Beatrix Zsuzsanna 

Latorczai János 

Orbán Imre 

Pál Béla 

Papp Tamás 

Tábori Ferenc 

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette: 

Deák Istvánné  

Dániel Mária Magdolna 

Dr. Horváth József 

Vörösmarty Éva képviselők  

Jelen voltak továbbá: 

Dr. Pozsgai Zsolt, rendőr dandártábornok, rendőrségi 

főtanácsos, személyügyi országos rendőrfőkapitány-

helyettes, Országos Rendőr-főkapitányság, 

Dr. Tarcsa Csaba, rendőr dandártábornok, megyei 

rendőrfőkapitány, Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság, 

Dr. Réfi Jenő főosztályvezető, Veszprém Megyei 

Kormányhivatal, 

Oláh Miklós, kutatásvezető, Balaton Fejlesztési Tanács, 

Dr. Pápa Enikő, főosztályvezető, Veszprém Megyei 

Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály, 

Dr. Kovács Gábor, bányafelügyeleti szakügyintéző, 

Veszprém Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály, 

Bányászati Osztály, 

Kovács Béla, főosztályvezető, Veszprém Megyei 

Kormányhivatal Veszprém Járási Hivatal Környezetvédelmi 

és Természetvédelmi Főosztály, 

Major László, Veszprém Megyei Kormányhivatal 

Veszprém Járási Hivatal, 

Vízi Ottó, tű alezredes, polgári védelmi főfelügyelő, 

Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Tóth Lívia, természetvédelmi referens, Balaton-felvidéki 
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Nemzeti Park, 

Dézsi János, elnök, Veszprém Megyei Polgárőr Szövetség, 

Hanzler László, Veszprémi 7 Nap, 

Szathmáryné Tóth Patrícia, városüzemeltetési igazgató, 

"VKSZ" Veszprémi Közüzemi Szolgáltató Zrt., 

Kovács Erika, NAPLÓ, 

Dr. Kissné Dr. Maár Sarolta, Veszprém Megyei 

Főügyészség, 

Dr. Imre László, megyei jegyző 

Horváth Ernő, elnöki kabineti titkár 

Szász Jutka Emese, irodavezető 

Fabacsovics Zoltán, irodavezető 

Zsebe Péter, önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a hivatal és a sajtó munkatársait, 

valamennyi megjelent vendéget. 

 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 12 fő jelen van, az 

ülés határozatképes. 

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette Deák Istvánné, Dániel Mária Magdolna, Dr. Horváth 

József, Vörösmarty Éva, továbbá Ferenczi Gábor késést jelentett be. 

 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy több alkalommal került elhalasztásra a megyei közgyűlés 

munkaülése. Elmondta, ennek oka volt, hogy az Irányító Hatóság tájékoztatása szerint néhány 

támogatási kérelem értékelése folyamatban van, ezért ezen kérelmek támogatása még nem 

biztosított.  

Ismertette, az Irányító Hatóságtól kapott tájékoztatás a hiányzó támogatási kérelmeket 2017. 

június második felére jelezte elő, így a közgyűlés tervezett júniusi ülését az egyetértési jog 

gyakorlására beérkező támogatási kérelmek megtárgyalásával együtt tervezték lefolytatni. 

Elmondta továbbá, frakcióvezető képviselőtársait megkérdezte fentiekkel kapcsolatban, 

melyről azonos véleményen voltak, miszerint akkor kerüljön megtartásra a munkaterv szerinti 

ülés, ha megérkezett az anyag a Minisztérium részéről. 

Javasolta képviselőtársainak, ha az ülések szervezésével kapcsolatban problémájuk van, 

vegyék fel a kapcsolatot a frakcióvezetőjükkel, mielőtt indokolatlanul ingerült körleveleket 

írnának. 

 

Az ülés napirendjével kapcsolatban az alábbi bejelentéseket tette: 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a „Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 5.) Korm. 

rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával kapcsolatos egyetértési jog 

gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program első körös felhívására 

vonatkozóan – 3. ütem” tárgyú előterjesztéssel összefüggésben az ülést megelőzően kiosztásra 

került három határozati javaslat, melyben a személyes érintettség okán döntéshozatalból való 

kizárásról, a határozatok nyilvánosságra hozataláról és a zárt ülés elrendeléséről kell döntenie 

a közgyűlésnek. 

 

Dobó Zoltán, a Jobbik Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportjának vezetője 

megbízásából, Orbán Imre, képviselő úr napirend előtti felszólalást jelentett be. 

A felszólalás tárgya: „Beszéljünk róla I. (közút- és vasút fejlesztések Veszprém megyében)”. 

Indoka: „Közös gondolkodás a megyei közút- és vasút fejlesztésekről.” 

 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a napirend előtti felszólalás 2017. július 19-én, szerdán 

megküldésre került valamennyi megyei képviselő részére. Bejelentette, hogy az Ügyrendi 

Bizottság a 2017. július 20-i ülésen a napirend előtti felszólalást tárgyalásra alkalmasnak 

minősítette. 

 

Megadta a szót a napirend előtti hozzászólásra Orbán Imre, képviselő úrnak. 

 

Szó szerinti rögzítés 
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Orbán Imre 

„Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Közgyűlés! 

Az elmúlt időszak permanens kormányzati sikerpropagandája jó alkalmat teremt arra, hogy 

helyre tegyük a dolgokat, szándék esetén közösen gondolkozzunk lehetőségeinkről, 

problémáinkról. Márciusban sajtótájékoztatót tartott Dr. Kovács Zoltán, államtitkár úr és 

Fenyvesi Zoltán, alelnök úr a megyét érintő közútfejlesztésekről. 2,8 milliárd forint Európai 

Uniós forrásból újulhatnak meg közel 25 kilométernyi közút Veszprém megyében és további 

4,6 milliárd forintot szán útfelújításokra az állam is. Úgy gondolom, ez az összeg aprópénz 

ahhoz képest, amit elbírnának a megye útjai. Sajnálattal állapítom meg, hogy kormányzati 

szándék, hogy a miniszterelnök puritán dolgozószobájának berendezéséhez 4 milliárd forintot 

költsenek, de arra már nincs, hogy Veszprém megye útjait nagyobb volumenbe újítsák fel. Az 

államtitkár úr által felsorolt útszakaszok tényleg felújításra szorulnak, sok éve fel kellett volna 

azokat már újítani. Úgy gondolom, a megye jóval több adóval járul hozzá az államkassza 

bevételéhez, mint amennyit a kormány visszacsorgat hozzánk e területen. Veszprém megye 

turisztikailag az ország egyik leginkább látogatott megyéje, ennek ellenére a megye közút és 

vasúthálózata megrekedt a XX. században. Ennek egyik eklatáns példája, hogy 1991-ben 35 

perccel előbb jutott le az utazó Budapestről Tapolcára, mint napjainkban. 

Nonszensz tisztelt Közgyűlés, hogy a Balaton északi partján kifutó vasút és közút a 

rendszerváltás előtt, kvázi jobb állapotban volt, mint ma. De nincs ez másképp a megyébe 

vezető főutakkal sem. A 83-as, 84-es út állapota katasztrofális, nincs olyan hét, hogy ne 

értesülnénk a Győr-Pápa közötti szakaszon bekövetkezett halálos balesetről. Sokszor az 

emberi felelőtlenség miatt, de vannak példák, hogy az út állapota is hozzájárulhat ezen 

balesetekhez. Várjuk a nyugati turistákat a Balatonra de a 84-es út megyei szakasza szintén 

rossz állapotot mutat. A szomszédos Vas és Győr-Moson-Sopron megyében gyorsforgalmi 

utakat, autópálya szakaszokat építenek, addig nekünk Veszprém megyében nincs szükségünk 

megyematricára. Tavaly decemberben Győrik Balázs, a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt-

től a következőket mondta hozzászólásomra: 

„A 29-es számú vasúti villamos korszerűsítésével kapcsolatban kormányzati szándék volt, 

hogy a vizes világbajnokság balatonfüredi versenyére készüljön el a villamosítás, azonban 

ehhez a vizes világbajnokságról szóló jogszabály módosítása lett volna szükséges. Ha 

bekerült volna az említett vasútvonal a jogszabályba, akkor gyorsabban lehetett volna 

előkészíteni az engedélyeket, beszerezni és a közbeszerzést lefolytatni. Az erre vonatkozó 

előterjesztést hivatalosan a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium tárta a kormány elé, azonban a 

kormány nem emelte be a jogszabályba az Észak-Balatoni vasútvonalat, ezért a szokásos úton 

halad a közbeszerzés, azok átmennek a szükséges minőségbiztosításokon és az idei évben 

meg fog jelenni a kiviteli munkálatoknak a közbeszerzése. Továbbá 2017 és 2018 között 

megtörténik a vasútvonal villamosítása és a szükséges pályamunkák elvégzése.” 

Nagyon sajnálom, hogy a kormányzati akarat hiánya miatt bukott el a jogszabály módosítás, 

ezáltal a 29-es vasúti szárnyvonal előbbre ütemezett korszerűsítése. Szeretném megjegyezni, 

hogy máig egy kapavágást nem láttunk ezzel kapcsolatban.  

Tisztelt Közgyűlés! 

Órákig tudnák önök is sorolni a megye közút- és vasúthálózatának problémáit, biztos nagyon 

fontos az igás ló fajtamegőrzéséhez és a somlói borhoz való viszonyunk, de úgy gondolom, 

ahhoz, hogy a helyi értékeinket meg tudjuk őrizni az utókornak, meg kell teremtenünk a 

lehetőséget annak, hogy legyen egyáltalán utókorunk. Ehhez pedig jól fizető munkahelyekre, 

fejlett infrastruktúrára, fejlett közút- és vasúthálózatra van szükség. Ha ez nem következik be 

rövid időn belül, akkor tovább fognak sorvadni falvaink, tovább nő a megyét elhagyó 

számaránya.  

Köszönöm szépen.” 
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Szó szerinti rögzítés vége 

 

Polgárdy Imre 

Megkérdezte a képviselőcsoportok vezetőit, hogy van-e hozzászólás a napirend előttihez. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről hozzászólás nem hangzott el a napirend előttihez. 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a megjelenteket, hogy a meghívó szerint a „A Döntés-előkészítő Bizottság 

272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával 

kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

elsőkörös felhívására vonatkozóan - 3. ütem” tárgyú előterjesztést a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Közgyűlése várhatóan zárt ülés keretein belül tárgyalja. 

Elmondta, annak érdekében, hogy az előterjesztés megtárgyalásakor valamennyi képviselő 

eleget tudjon tenni a mandátumából eredő választói elvárásoknak, a közgyűlésnek döntenie 

kell a kiosztott határozati javaslatokról. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön fentiek figyelembevételével a 272/2014. (XI. 5.) 

Korm. rendelet 39. § (1) bekezdése szerinti összeférhetetlenségi, valamint a Mötv. 49. § (1) 

bekezdése szerinti személyes érintettség okán döntéshozatalból való kizárásról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi 

 

61/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta Dr. Áldozó Tamás Róbert, 

Császár László, Deák Istvánné, Dobó Zoltán, Ferenczi Gábor, Galambos Szilvia, Dr. 

Horváth József, Tábori Ferenc képviselők 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 39. § (1) 

bekezdése szerinti összeférhetetlenségi, valamint a Mötv. 49. § (1) bekezdése szerinti 

személyes érintettség okán döntéshozatalból való kizárásra vonatkozó nyilatkozatait „A 

Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti 

döntési javaslatával kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési 

Operatív Program elsőkörös felhívására vonatkozóan – 3. ütem” című előterjesztés 

tárgyában.  

 

Ennek alapján, annak érdekében, hogy valamennyi képviselő eleget tudjon tenni a 

mandátumából eredő választói elvárásoknak, valamint a jogalkotói akaratnak, megállapítja, 

hogy nem áll fenn a képviselőkkel szemben összeférhetetlenség, sem személyes 

érintettség, erre való figyelemmel nem zárja ki a képviselőket az előterjesztés 

döntéshozatalából, figyelemmel az EU Bizottság C(2015) 956 sz. határozatával jóváhagyott 

Terület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP), az 1303/2013/EU rendelet 96. cikk 

(3) bekezdés és (5) bekezdés c) pontja, valamint az 1301/2013/EU rendelet 7. cikk , valamint 

a Mötv. 49. § (1) bekezdés rendelkezéseire. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a DEB döntési javaslatával kapcsolatos egyetértési 

jog gyakorlásáról szóló meghozott határozatok nyilvánosságra hozataláról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi 

 

62/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése „A Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. 

(XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával kapcsolatos 

egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program elsőkörös 

felhívására vonatkozóan – 3. ütem” című előterjesztés keretében a részére - a 272/2014. (XI. 

5.) Korm. rendelet 64. § (4) bekezdése szerint - megküldött DEB döntési javaslatait 

megismerve és megtárgyalva, felhívásonként egy-egy határozatban dönt egyetértési jogának 

gyakorlásáról. A Közgyűlés ezen határozatai akkor hozhatók nyilvánosságra, ha a 

272/2014. (XI. 5.) Korm. rend. szerinti támogatási döntésről a támogatást igénylőt 

értesítették. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a zárt ülés elrendeléséről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi 

 

63/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése figyelemmel a 272/2014. (XI. 5.) Korm. 

rendelet 62. § (1) bekezdésére, a Mötv. 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján „A Döntés-

előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési 

javaslatával kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív 

Program elsőkörös felhívására vonatkozóan – 3. ütem” című előterjesztés tárgyában zárt ülés 

tartását rendeli el. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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Polgárdy Imre 
Tekintettel arra, hogy a meghívóban szereplő „A Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 

5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával kapcsolatos egyetértési 

jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program elsőkörös felhívására 

vonatkozóan – 3. ütem” tárgyú előterjesztést a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

zárt ülés keretein belül tárgyalja, megkérte a meghívott vendégeket, hogy a zárt ülés 

időtartamára szíveskedjenek elhagyni az üléstermet. 

 

Zárt ülés: 14:15 – 14:25 óráig. (A zárt ülés külön jegyzőkönyvben került rögzítésre a 02/142-

33/2017. iktatószámon.) 

 

 

NYÍLT ÜLÉS FOLYTATÁSA 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése zárt ülés 

keretében döntött a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program elsőkörös felhívásával 

kapcsolatos egyetértési jog gyakorlására vonatkozó közgyűlési döntésekről, azonban a 272 

kormányrendeletben foglalt titoktartási kötelezettségre, valamint a 63/2017. (VII. 20.) MÖK 

határozatra tekintettel a meghozott határozatok nem kerülnek kihirdetésre. 

 

Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2017. július 20-i ülésén a nyílt ülés napirendi 

tervezetét tárgyalásra alkalmasnak minősítette. Bejelentette továbbá, hogy az Értéktár 

Bizottság a 2017. július 20-ra összehívott ülése nem volt határozatképes. 

Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy az SZMSZ 14. § (5) bekezdésé kimondja, hogy „A 

közgyűlés a napirendek elfogadása előtt ügyrendi határozattal dönthet arról, hogy abban az 

esetben, amikor a közgyűlés bizottsága határozatképtelenség miatt véleményét, állásfoglalását 

az előterjesztésekről meghozni nem tudta, a bizottság véleménye, állásfoglalása mellőzhető.” 

Fentiekre tekintettel indítványozta, hogy a közgyűlés ügyrendi határozatban tekintsen el az 

Értéktár Bizottság véleménye, állásfoglalása megismerésétől. 

Kezdeményezte, hogy az Értéktár Bizottság elnökének távolétére tekintettel, a „Beszámoló a 

Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 2017. év I. félévi tevékenységéről” szóló előterjesztést a 

közgyűlés a következő munkaülésen tárgyalja meg.  

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az ügyrendi indítványról. 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül ügyrendi indítványban döntött a Veszprém Megyei 

Értéktár Bizottság határozatképtelensége miatt, a bizottság véleményének, állásfoglalásának 

megismerésének eltekintéséről, valamint a „Beszámoló a Veszprém Megyei Értéktár 

Bizottság 2017. év I. félévi tevékenységéről” szóló előterjesztés levételéről a napirendek 

közül. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta fentiek figyelembevételével a napirend elfogadását. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

 

69/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2017. július 20-ai nyílt ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 
 

1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 

és az ezzel kapcsolatos feladatokról 
Előadó: Dr. Tarcsa Csaba, r. dandártábornok, rendőrségi főtanácsos,      

a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság rendőrfőkapitánya 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető  

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában lévő nem lakás céljára szolgáló 

helyiségek bérletének szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

4. A megyei önkormányzatok 2017. évi rendkívüli támogatására pályázat benyújtása  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

5. Az európai béruniót célzó polgári kezdeményezés támogatása 
Előadó: Orbán Imre, megyei képviselő 
Előkészítésért felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző  

 

6. Veszprém Megye Integrált Területi Programjának 2017. évi módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 

7. Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat közfeladat fejlesztési projektekben 

történő projektmenedzsmenti tevékenységéről 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Ratkovszky Judit, megyei jegyzői kabineti titkár 

 Szóllásné Haraszti Bernadett, pályázati koordinátor 

 Bertalan Ákos, pályázati koordinátor 

 

8. A TOP-3.2.1-16 kódszámú, „Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése” 

című, valamint az EFOP-1.6.3-17 kódszámú, „Megyei szintű felzárkózás-politikai 
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együttműködések támogatása a helyi esélyegyenlőségi programokhoz kapcsolódóan” 

című felhívásokra támogatási kérelem benyújtása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Ratkovszky Judit, megyei jegyzői kabineti titkár 

 Szalóky Gyöngyi, pályázati koordinátor 

 Halik Katalin, pályázati koordinátor 

9. Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2016. évi 

megvalósulásáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető  

 Arnold György, területfejlesztési referens 

 

10. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2016. évi munkájáról 
Előadó: Dr. Bóka István, a Balaton Fejlesztési Tanács elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető  

 Szücs Imre, területfejlesztési referens 

 

11. Tájékoztató Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről 
Előadó: Dr. Réfi Jenő, a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

Társadalombiztosítási és Foglalkoztatási Főosztály 

főosztályvezetője 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 

 

12. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

 

13. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

 
 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Dr. Pozsgai Zsolt, rendőr dandártábornok, rendőrségi főtanácsos, 

személyügyi országos rendőrfőkapitány-helyettes urat, valamint Dr. Tarcsa Csaba rendőr 

dandártábornok, megyei rendőrfőkapitány urat. 

 

Tekintettel arra, hogy megyei rendőrfőkapitány úr korábban jelezte, hogy szóbeli kiegészítést 

és prezentációt kíván bemutatni, megadta a szót főkapitány úrnak. 
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Dr. Tarcsa Csaba 

Tisztelettel köszöntötte a megyei közgyűlés valamennyi tagját, majd elmondta, 

prezentációjában néhány fontosabb számadatra kíván kitérni, amely kiegészítésként szolgál a 

már megküldött, írásos anyaghoz.  

Elmondta, a diafilm tartalmazza, a rendőrség és az ügyészség statisztikáját valamennyi 

elkövezett bűncselekmény tekintetében, melyben kiemelte a nyomozás eredményességi 

mutatójának egyenletes fejlődését. 

A „kiemelten kezelt ügyeket” bemutató diával kapcsolatban megjegyezte, a 14 kiemelt ügy a 

lakosság szubjektív környezetét a legjobban érintő ügyeket tartalmazza, hiszen bárhol 

bekövetkezhet egy bűncselekmény, amely zavaró az ott élőkre nézve. Megjegyezte, a 

nyomozások színvonala az elmúlt években jelentősen fejlődött, melyet az ábrával kívánt 

szemléltetni.  

A közterületeken elkövetett bűncselekmények kapcsán elmondta, ebbe a halmazba tartozik az 

ittas vezetés szabálysértése is, amely 2016-ban jelentősen megnövekedett ezért 2017-ben a 

rendőrség kiemelten fontos feladata az ittasan elkövetett balesetek megelőzése, 

visszaszorítása.  

Fontosnak tartotta elmondani még a magántulajdon mellett a tulajdoni szabálysértések 

csökkenését, továbbá a felderítés eredményességét.  

Végezetül elmondta, a megye lakossága 4,57-re értékelte a rendőrség munkáját, melyről egy 

rövid kisfilmet mutatott be a megjelentek részére.  

Megköszönte a rendőrség valamennyi dolgozójának munkáját és a megyei önkormányzat 

közgyűlésének támogatását.  

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Dobó Zoltán 

Tisztelettel köszöntötte a rendőrség részéről megjelenteket, majd elmondta, polgármesterként 

is megerősítheti megyei rendőrfőkapitány úr által elmondottakat. Megköszönte a segítőkész és 

rugalmas együttműködést, melyet a rendőrség nyújt Tapolca városnak. Elmondta, valamennyi 

társadalmi és szakmai napon a rendőrség egyenruhában vagy civilként képviselteti magát a 

városban, mellyel véleménye szerint a társadalmi elfogadottságukat tovább növelik. 

Megjegyezte, a város lakosságát leginkább azok az utcai magatartásformák zavarják, melyek 

a közösségi élettel nem összeegyeztethető, példaként említette az agresszív kéregetést. 

Végezetül elmondta, Tapolca Város Önkormányzatának továbbra is rendelkezésére áll három 

millió forint, melyet a város felújított rendőrségi épületének berendezésére szánnak.  

 

Pál Béla 

Elismerésre méltónak találta a rendőrség munkáját valamint a rendhagyó prezentációban 

elhangzott számadatokat, melyek részletesen bemutatják azt a tevékenységet, melyet a megye 

állománya végzett az elmúlt évben.  

Színvonalasnak tartotta az anyag részletességét, melyből valamennyi érdeklődő teljes képet 

kap az elmúlt évben végzett feladatokról.  

Megjegyezte, az anyag tartalmazza, hogy hány rendőrt vezényeltek el a megyéből különböző 

feladatok ellátására, azonban megkérdezte, - tekintettel arra, hogy a megyében kiemelten 

fontos a balatoni turizmus – milyen technikai, eszközbeli, esetleg anyagi támogatást kap a 
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megyei rendőr-főkapitányság a szezon időszakára, illetve igénybe tudják-e venni az évek óta 

jól működő diáktolmács lehetőségét. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Megköszönte megyei rendőrfőkapitány úrnak az együttműködést, amely a rendőrség és Pápa 

városa között kialakult. Megköszönte azon kollegák munkáját is, akik hozzájárultak a 

rendőrség 2016. évi tevékenységéhez. 

 

Kérdések 

 

Orbán Imre 

Tisztelettel köszöntötte a rendőrség képviselőit, majd elmondta, hét kérdést kíván feltenni, 

melyeket szükség esetén írásban is továbbít a rendőrség munkatársai részére.  

Megkérdezte, a rendőrség hány fővel vesz részt havi szinten a déli határszakasz őrizetében, és 

ezen távollét miatt hány százalékkal csökkent a járőrök száma a megyében. A 

korkedvezményes nyugdíj megszüntetésével hány fő jelentkezett ismét szolgálat ellátásához 

az elmúlt években. Jelen állapot szerint mennyi egy pályakezdő rendőr jövedelme a pótlékok 

nélkül. 

Megkérdezte továbbá, hány százalékos az állomány feltöltöttsége és milyen fokú az 

elvándorlás a rendőrségtől. Érdeklődött, a rendőrség mit tesz annak érdekében, hogy 

csökkenjen a megyét elárasztó, lomtalanításból származó szemét. A fix kamerák telepítésével 

kapcsolatban megkérdezte, változtak-e a gépjárművezetők szokásai, és a kamerák által 

készített szabálysértésekből összegszerűen mennyi bírság folyt be a rendőrséghez.  

Végezetül elmondta, támogatja a beszámoló elfogadását. 
 

Dr. Tarcsa Csaba 

Elmondta, jelenleg nem küldenek a déli határszakaszhoz kollégákat, tekintettel arra, hogy a 

nyári turisztikai szezonban szükség van a megye állományára. Megjegyezte, korábban 50 

rendőr érkezett heti váltásban a megyéből a déli határszakaszra.  

Kiemelt feladatként említette meg a FINA vizes világbajnokság balesetmentes lebonyolítását, 

melyhez további 20 fős készenléti rendőrcsapat segíti a megye állományát, továbbá a 

veszprémi Utcazene Fesztiválon is plusz 12 fő segítette a szórakozók biztonságának 

biztosítását. 

A közlekedési balesetekkel kapcsolatban elmondta, valóban növekedett a balesetek száma, de 

hosszú távon a traffipaxok kihelyezésével és a hatékonyabb rendőri fellépés segítségével 

jelentősen csökkent a balesetek száma az elmúlt évtizedben. 

 

Dr. Pozsgai Zsolt 

Tisztelettel köszöntötte a megjelenteket majd Papp Károly, r. altábornagy, rendőrségi 

főtanácsos, országos rendőrfőkapitány úr jókívánságait tolmácsolta a megyei képviselők 

részére. 

Elmondta, a rendőrség munkáját nagyban befolyásolta az elmúlt időszakban a tömeges méretű 

illegális migrációval kapcsolatos hatékony fellépés biztosítása és emellett kellett biztosítania 

azt a közrendet, melyet a lakosság megszokott.  

Megköszönte a megyei közgyűlés támogatását, majd elmondta az említett feladatok komplex 

közbiztonsági tevékenységet jelentenek a rendőrség részéről. A létszámmal kapcsolatban 

kiemelte, az illegális migráció jelentős terhet jelent a rendvédelmi szerveknek, ezért a 

honvédséggel közösen biztosította a rendőrség ezen feladatok ellátását. 
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Hangsúlyozta, a határra vezényelt kollegák az országunkat védték, melyre büszkék lehetünk. 

Jelenleg a készenléti rendőrség látja el a határ mentén a feladatokat, ezzel biztosítva a 

megyékben a magasabb közbiztonságot. 

Kiemelte a kormány 2016. augusztus 10-én döntött a készenléti rendőrség 3000 fővel való 

megerősítéséről, ezért intenzív toborzómunka kezdődött meg a rendőrségnél. Megjegyezte, 

jelenleg 1200 határvadászt sikerült toborozni, melyből 800 fő már szolgálatot teljesít. 

Elmondta, idén júniusban volt a fiatal rendőrök esküje, amely 2200 munkatárssal erősítette 

meg a készenléti rendőrséget.  

Kiemelte az Országos Rendőr-főkapitányság minden támogatást biztosít a megyei rendőr-

főkapitányságok részére annak érdekében, hogy megfelelő szinten tudják ellátni a feladatukat 

és biztonságot tudjon nyújtani a megye lakosságának. 

A visszafoglalkoztatott rendőrökkel kapcsolatban elmondta, országosan 360 fő vállalta, hogy 

a nyugdíj mellett ismét munkába áll és teljes értékű nyugdíjat kap. Kiemelte a rendőrség 

humánerőforrása biztosított és magas szinten igyekeznek a közbiztonsággal kapcsolatos 

teendőket ellátni. 

A kezdő fizetéssel kapcsolatban megjegyezte, a készenléti rendőrségen a pályakezdő járőr 

kolléga kezdő fizetése bruttó 230.000 forint, amely a megteremtett életpálya modell alapján a 

magasabb beosztásokban növekszik a szorzószám, továbbá a nyelvpótlék és az éjszakai 

pótlékok és túlóradíjak.  

A szolgálati törvényre hivatkozva elmondta, 2015-ben az életpálya modell bevezetésével 5-5 

%-os béremeléssel mintegy 50%-os béremelést biztosít a rendőrség a szolgálatot teljesítők 

részére 2019-ig. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

vezetőjének beszámolójáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

70/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a Veszprém 

Megyei Rendőr-főkapitányság 2016. évi munkájáról, Veszprém megye közbiztonságának 

helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos 

feladatokról szóló, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolóját. 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése köszönetét fejezi ki a megyében 

szolgálatot teljesítő rendőröknek a végzett munkájukért. 

 

3. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntésről a Megyei Rendőrfőkapitányt értesítse. 

 

Határidő:  1-2. pontok tekintetében azonnal, 

 3. pont tekintetében: 2017. július 31. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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Ezúton is megköszönte a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság valamennyi 

munkatársának a megyében végzett elismerésre méltó, áldozatos munkáját. Kérte 

Rendőrfőkapitány urat, tolmácsolja munkatársainak a Veszprém Megyei Önkormányzat 

köszönetét. 

 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot valamint a rendeletmódosítást a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a kommandói Horn Dávid Általános Iskola 

újjáépítése céljából meghirdetett adománygyűjtésről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

Egy fő nem vett részt a szavazáson. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

71/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadja a kommandói 

Horn Dávid Általános Iskola újjáépítése céljából meghirdetett adománygyűjtésről szóló 

tájékoztatót. 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 2017. augusztus 20. napját jelöli meg a 

beérkező adományok fogadására megnyitott 10048005-00319119-00000093 számú 

alszámlára történő befizetés végső határidejének. 

 

Határidő:  1. pont tekintetében azonnal, 

 2. pont tekintetében 2017. augusztus 20. 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 
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A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett megalkotta az alábbi 

 

6/2017. (VII. 24.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában lévő nem lakás céljára szolgáló 

helyiségek bérletének szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotása 

 

Polgárdy Imre 

Az előterjesztés elkészültét követően beérkezett piaci információk alapján javasolta, hogy az 

előkészített határozati javaslatban szereplő „bérleti díj irányadó mértéke nettó összegben: 

1.400.-Ft/m
2
/hó” helyett 1.200.-Ft/m

2/
hó összegben kerüljön meghatározásra mindkét iroda 

esetében. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést az elhangzott módosítást 

figyelembe véve megtárgyalták és a határozati javaslatot valamint rendeletet a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 

Véleménye szerint célszerűbb lenne úgy ismertetni az előterjesztéssel kapcsolatban a 

bizottság támogatását, hogy a bizottság kormánypárti képviselői támogatják elfogadásra a 

határozati javaslatot, valamint rendelet-tervezetet. 

Megjegyezte, a bizottsági ülésen sem támogatta a döntést, véleménye szerint az 1.400 

négyzetméterenkénti ár Veszprém belvárosában nagyon alacsony, általában 2.500 és 3.000 

forint a helységek bérleti díja négyzetméterenként, havonta. Aggályosnak találta, hogy nem 

lett 1.400 forinton meghirdetve az üzlethelyiség, mégis csökkenteni kell a bérleti díjat.  

Végezetül elmondta, a Magyar Szocialista Párt nevében az előterjesztést nem támogatja. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában 

álló Veszprém, Szeglethy utca 1. szám alatt lévő nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérleti 

díjának megállapításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 10 igen szavazattal, 2 

ellenszavazat mellett és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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72/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzat 

tulajdonában álló Veszprém, Szeglethy utca 1. szám alatt lévő nem lakás céljára 

szolgáló helyiségek bérleti díjának irányadó mértékét az alábbiak szerint határozza: 

 

Nem lakás céljára szolgáló 

helyiség megnevezése 

Helyrajzi 

szám 

Bérleti díj irányadó 

mértéke 

nettó összegben 

Iroda I.19. (64 m
2
) 103/3/A/34 1.200.- Ft/m

2
/hó 

Iroda I.20. (72 m
2
) 103/3/A/35 1.200.- Ft/m

2
/hó 

 

2. Ez a határozat 2017. augusztus 1. napján lép hatályba. 

 

Határidő: 2017. augusztus 1. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában 

lévő nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérletének szabályairól szóló rendeletről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 10 igen szavazattal, 2 

ellenszavazattal és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi 

 

7/2017. (VII. 24.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonában lévő nem lakás céljára szolgáló helyiségek 

bérletének szabályairól 

 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

4. A megyei önkormányzatok 2017. évi rendkívüli támogatására pályázat benyújtása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a megyei önkormányzatok 2017. évi rendkívüli 

támogatására pályázat benyújtásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

73/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat megtárgyalta a megyei önkormányzatok 2017. évi 

rendkívüli támogatására vonatkozó igény benyújtásáról szóló előterjesztést és ezzel 

kapcsolatosan az alábbi határozatot hozza: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése figyelemmel a Magyarország 2017. évi 

központi költségvetéséről szóló 2016. évi XC. törvény 3. melléklet I.7. pontjára, valamint 

III.1. pontja alapján vissza nem térítendő támogatási igényt nyújt be a megyei 

önkormányzatok rendkívüli támogatására és a települési önkormányzatok rendkívüli 

önkormányzati támogatására. 

2. A Közgyűlés a benyújtandó támogatási igény összegét 14 623 000 Ft összegben 

jóváhagyja a határozat 1. melléklete alapján. 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy gondoskodjon a 

pályázat előkészítéséről és intézkedjen benyújtásáról, egyben felhatalmazza annak 

aláírására. 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

5. Az európai béruniót célzó polgári kezdeményezés támogatása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 

A Magyar Szocialista Párt nevében elmondta, támogatja az előterjesztést. Megjegyezte, 

korábban Szanyi Tibor európai parlamenti képviselő úr is a jelenlegi előterjesztéssel 

megegyező javaslatot fogalmazott meg. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Megjegyezte, a Jobbik Magyarországért Mozgalom frakciójának képviselői valamennyi 

megyei közgyűlésen teljesítik feladatukat és az előterjesztést igyekeznek napirendre tűzni. 

Helyesnek tartotta, hogy egy képviselő-testület az ülés napirendre tűzéséről tárgyalást folytat, 
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szerinte nem kell az erőfölénnyel megakadályozni, hogy napirendre kerüljön az előterjesztés. 

Véleménye szerint a napirendre tűzéssel eligazítja a választópolgárokat is arról, hogy melyik 

párt milyen felelősséggel gondolkozik a jövőről. Megjegyezte, örül, hogy Pál Béla támogatja 

az előterjesztést, véleménye szerint 2015-ben csekély esély volt arra, hogy béremeléssel 

közelebb kerüljön az ország az európai bérunióhoz. 

Hangsúlyozta, tárgyalásra alkalmatlannak tartja az előterjesztést és nem támogatja a határozati 

javaslatot. Érdeklődött, hogyan valósítaná meg a Jobbik Magyarországért Mozgalom az 

előterjesztésben olvasható célkitűzést, továbbá megjegyezte, olyan programot szeretne látni, 

amely arról szól, hogyan lehetne a bér- és a gazdasági különbségeket a jelenlegi, Európai 

Bizottság és az együttműködő tagországok bevett módszerétől eltérően alkalmazni. 

Véleménye szerint ha a gazdaságot adminisztratív módon próbálják kordába szorítani és 

adminisztratív eszközökkel próbálnak azonos bért elérni, akkor közel fognak kerülni ahhoz a 

tervgazdasághoz, amely egyszer már „kivéreztette” Európának a középső és a keleti részét. 

Nem tartotta szerencsésnek ezt a kezdeményezést, szerinte illúziókeltés, hogy ha egy polgár 

aláírja a kezdeményezést, akkor magasabb jövedelemhez juthat. Véleménye szerint az 

illúziókeltést rövid időn belül illúzióvesztés követi, főleg, hogy ezeken a kezdeményezéseken 

számos esetben olyan személyek vesznek részt, akiknek nincs munkájuk.  

Megemlítette a pápai Jobbik Magyarországért Mozgalom képviselőjét, aki az elmúlt évben 

bruttó 105.000 forintot keresett a saját vállalkozásában, az idei évben a vagyonnyilatkozata 

alapján ez az összeg bruttó 85.000 forintra csökkent. Megkérdezte, mi tartotta vissza 

képviselőtársát, hogy magának is európai bérunió követelése közben európai bért állapítson 

meg saját magának.  

 

Orbán Imre 

Hangsúlyozta, nem lehet egyik napról a másikra német béreket fizetni Magyarországon. A 

kezdeményezése lényege az „egyenlő munkáért egyenlő bért” eszméje, amely hasonló 

munkakörben hasonló körülmények között végzett munka bérezésének közelítését jelenti, 

amely Európai alapelvé kell, hogy váljon, melynek érvényesítésére az Európai Bizottságnak 

kell jogi megoldást találnia. Hozzátette, ezzel megkezdődhet a felzárkóztatás és lehetőség 

nyílik a források értelmes felhasználására. Véleménye szerint azok az euró milliárdok, 

melyeket a kormány nem „lop” el, csak értelmetlen, a nyugati nagytőkének megrendelést 

jelentő, látszat beruházásokra folynak el. Elmondta, nem azonnali megoldásról esik szó, 

hanem komplex és időigényes feladatról.  

Elmondta továbbá, ellenérvként emlegetik, hogy a magyar kisvállalkozások képtelen lennének 

kitermelni a nyugati béreket, ezáltal csődbe menne a fél ország. Hangsúlyozta, tekintettel arra, 

hogy nem azonnali béremelésről lenne szó, hanem az Európai Unió bérrendszer fokozatos 

átalakításáról, nem kellene attól tartani, hogy emiatt csődbe menne a magyar gazdaság. 

Ahhoz, hogy a bérunió működőképes legyen a nemzetállamok gazdaságát is gyökeresen meg 

kell reformálni. Véleménye szerint az adókedvezményeket és támogatásokat, melyeket 

jelenleg a multinacionális cégek élveznek a hazai kis- és középvállalkozások számára kell 

majd átcsoportosítani. Elmondta még, a Központi Statisztikai Hivatal adatai alapján a Magyar 

Szocialista Párt vezetése alatt a munkahely megteremtéséért átlagosan 6,4 millió forintot 

áldozott a kormány, addig a jelenlegi kormány átlagosan 12,6 millió forintot fizet a 

multinacionális cégeknek, amely véleménye szerint alulfizetett a sokszor méltatlan 

körülményeket és túlhajszoltságot jelentő munkahelyért. Hozzátette, az állam négy évre előre 

kifizeti a cégek helyett ezt az összeget a munkások teljes bérköltségére és járulékaira.  

Szerinte ezt az összeget a magyarországi kis- és középvállalkozásoknak kellene kapniuk 

munkahelyteremtésre és bérfejlesztésre.  
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Hozzátette továbbá, az uniós bérfelzárkóztatási támogatásokat is azokra a magyar cégekre 

kellene költeni, melyek helyben teremtenek minőségi munkahelyeket. Ezzel megvalósulhatna 

a kezdeményezés egyik fő célja, hogy mindenki a szülőföldjén dolgozhasson.  

További ellenérvként említette, félő, hogy a bérunióval a nagytőke kivonul az országunkból, 

hiszen a multinacionális cégek érdeke csorbulhat az új alapelv kialakításával, azonban 

véleménye szerint érzékenyebben érinti a nagy cégeket, ha nincsenek jelen a nagypiacon 

mintha emberhez méltó béreket kell fizetni a dolgozóknak és kevesebb adókedvezményben 

részesül. Szerinte a magyar gazdasági légkör javítható lenne a korrupció visszaszorításával, 

melytől a nagycégek viszolyognak.  

Kiemelte a nyugatiaknak nem érdeke a bérunió, hiszen az olcsóbb, kelet-európai munkaerőből 

élnek. Szerinte nem szabad összekeverni a nemzetgazdaságok érdekeit a nagyvállalatok 

érdekeivel, mert ezek a legtöbbször nem fedik egymást. A profitmaximalizálásban érdekelt és 

olykor etikátlan üzleti célú nagyvállalatok örülnek az olcsó és kizsákmányolható, mégis 

szakképzett kelet-európai munkaerőnek, azonban súlyos károkat okoznak a nyugati 

gazdaságoknak, tekintve, hogy a kelet-európai bérek lenyomják a nyugati béreket, továbbá 

nehezíti a nyugaton élő fiatalok munkalehetőségeit, növelve a munkanélküliséget. Példaként 

említette a Brexit-et. 

Ellenérvként sorolta még, hogy a bérunióval a keleti országokat is elárasztják majd a 

migránsok, azonban véleménye szerint a béreknek nincs közük az ország biztonságához és 

bevándorláspolitikához. 

 

Hozzászólások 

 

Pál Béla 

Megjegyezte, figyelemmel kíséri Dr. Áldozó Tamás frakcióvezető úr hozzászólásait, a 

Vállalkozásfejlesztési Alapítvány Fejér megyei tagjaival kapcsolatban is és e napirend 

kapcsán is. A felelősséggel kapcsolatban megjegyezte, ha Dr. Áldozó Tamás úgy állt volna 

ellenzéki képviselőként a munkához, ahogy most kormánypárti képviselőként, akkor jobb 

helyzet lenne. 

Véleménye szerint támogatandó az előterjesztésben szereplő „Egyenlítsük ki az EU-t 

szétfeszítő bér- és gazdasági különbségeket!“ című kezdeményezés. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Megjegyezte, a feltett kérdésére nem kapott konkrét választ, majd érdeklődött, hogy 

nyugdíjunió és családi pótlék-unió miért nem lesz. Véleménye szerint érthetőbb lenne egy 

egységes szociális ellátórendszer kialakítása, közös szintre hozni a családok segítését, mint 

adminisztratív jelleggel beavatkozni a gazdaság működésébe. 

Elmondta, továbbra is álláspontja, hogy illúziókeltés a bérek felzárkóztatása. Megjegyezte, 

lehetne a kis- és középvállalkozásokat tovább erősíteni, hiszen legtöbbször a kisvállalatoknál 

vannak a legalacsonyabb béreken bejelentett munkavállalók foglalkoztatva. Megjegyezte, 

Pápán a multinacionális cégeknél dolgozók a kisvállalkozásokhoz képest háromszor 

magasabb bérért dolgoznak. 

Felhívta a figyelmet, hogy a nyugati országokban sem egyenlők a jövedelmek a hasonló 

munkakörben dolgozóknál. 

 

Orbán Imre 

Az aláírásgyűjtéssel kapcsolatban megjegyezte, hogy 2017. augusztus 20. után kezdődik és 

egy év van arra, hogy hét tagországban egymillió aláírást összegyűjtsenek és utána az Európai 

Bizottság foglalkozzon ezzel a kérdéssel.  

Végezetül megemlítette Mengyi Roland, országgyűlési képviselő korrupciós ügyét. 
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Dr. Áldozó Tamás 

Megjegyezte, az említett személy ellen büntető-eljárás folyik, továbbá abban az esetben, ha 

bűnösnek találják, akkor jogosan ítélik el.  

 

Pál Béla 

Javasolta, hogy a vitában térjenek vissza a fő témához. Megkérdezte, a megyei közgyűlés 

miért ne támogathatná a „Egyenlítsük ki az EU-t szétfeszítő bér- és gazdasági 

különbségeket!“ című európai polgári kezdeményezést, amely csak egy szándék, a 

megvalósítás a kormányok feladata lesz.  

 

Dobó Zoltán 

Kezdeményezte, hogy a megyei képviselők egymás sértegetésére legyen egy vitanap, ahol 

mindenki elmondhatja a másiknak a véleményét, továbbá javasolta a vita befejezését és a 

szavazás megkezdését. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a európai béruniót célzó polgári kezdeményezés 

támogatásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 3 igen szavazattal, 8 

ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi 

 

74/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megye Önkormányzata nem támogatja az „Egyenlítsük ki az EU-t szétfeszítő 

bér- és gazdasági különbségeket!“ című európai polgári kezdeményezést. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző 

 

 

6. Veszprém Megyei Integrált Területi Programjának 2017. évi módosítása 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém Megyei Integrált Területi Programjának 

2017. évi módosításáról. 
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A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

75/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a Veszprém Megye Integrált 

Területi Programjának 2017. évi módosítása tárgyú előterjesztést, az alábbi döntéseket hozza: 

 

1. A Közgyűlés jóváhagyja a határozat 1. számú melléklete szerinti Veszprém Megye 

Integrált Területi Program (továbbiakban ITP) 2017. évi módosítását annak érdekében, 

hogy a Terület- Településfejlesztési Operatív Program I. felhívási körénél visszahulló 

források mielőbb meghirdetésre és felhasználásra kerüljenek. 

 

2.  A Közgyűlés felkéri elnökét, hogy az ITP módosítás elfogadott anyagát elektronikusan 

küldje meg az Irányító Hatósághoz. 

 

Határidő:  1. pont esetében azonnal 

 2. pont esetében 2017. augusztus 15. 

Felelős:  megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

7. Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat közfeladat fejlesztési 

projektekben történő projektmenedzsmenti tevékenységéről 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat közfeladat 

fejlesztési projektekben történő projektmenedzsmenti tevékenységéről szóló tájékoztató 

elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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76/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a Veszprém Megyei 

Önkormányzat közfeladat fejlesztési projektekben történő projektmenedzsmenti 

tevékenységéről szóló tájékoztatót, az abban foglaltakkal egyetért. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző 

 

 

8. A TOP-3.2.1-16 kódszámú, „Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése” 

című, valamint az EFOP-1.6.3-17 kódszámú, „Megyei szintű felzárkózás-politikai 

együttműködések támogatása a helyi esélyegyenlőségi programokhoz 

kapcsolódóan” című felhívásokra támogatási kérelem benyújtása 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt két határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a TOP-3.2.1-16 kódszámú, „Önkormányzati 

épületek energetikai korszerűsítése” című felhívás kapcsán támogatási kérelem benyújtásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

77/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

 

1. egyetért azzal, hogy a TOP-3.2.1 kódszámú, „Önkormányzati épületek energetikai 

korszerűsítése” című felhívásra támogatási kérelmet nyújtson be a felhívásban 

szereplő tartalmi és formai követelmények szerint konzorciumi formában maximum 

100 millió forint keretösszegig, 

2. felhatalmazza elnökét a támogatási kérelem benyújtására vonatkozó konzorciumi 

együttműködési megállapodás aláírására, 

3. felhatalmazza elnökét a támogatási szerződés aláírására, 
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4. felkéri elnökét, hogy a projekt tartalmáról a közgyűlést a támogatási szerződés 

megkötését követő ülésén részletesen tájékoztassa, 

5. felhatalmazza elnökét a projekt megvalósításával kapcsolatban felmerülő 

közbeszerzési eljárás(ok) megindítására a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. 

törvény és a felhívásban szereplő tartalmi és formai követelmények szerint, 

6. felkéri elnökét, hogy a közbeszerzési eljárás(ok)ról a közgyűlést annak megindítását 

követő ülésén részletesen tájékoztassa. 

Határidő az 1. és 2. pont tekintetében: a támogatási kérelem benyújtásának határnapja 

Határidő a 3. pont tekintetében: a támogatási szerződés aláírására rendelkezésre 

álló határidő utolsó napja 

Határidő a 4. pont tekintetében: a támogatási szerződés megkötését követő 

közgyűlés időpontja 

Határidő a 5. pont tekintetében: a közbeszerzési eljárás(ok) megindításának 

határnapja 

Határidő az 6. pont tekintetében: a közbeszerzési eljárás(ok) megindítását követő 

közgyűlés időpontja 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a EFOP-1.6.3-17 kódszámú, „Megyei szintű 

felzárkózás-politikai együttműködések támogatása a helyi esélyegyenlőségi programokhoz 

kapcsolódóan” című felhívás kapcsán támogatási kérelem benyújtásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

78/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

 

1. egyetért azzal, hogy a  EFOP-1.6.3.-17 kódszámú, „Megyei szintű felzárkózás-

politikai együttműködések támogatása a helyi esélyegyenlőségi programokhoz 

kapcsolódóan” című felhívásra támogatási kérelmet nyújtson be a felhívásban szereplő 

tartalmi és formai követelmények szerint konzorciumi formában 75.000.000,- Ft forint 

keretösszegig, 

2. felhatalmazza elnökét a támogatási kérelem benyújtására vonatkozó konzorciumi 

együttműködési megállapodás aláírására, 

3. felhatalmazza elnökét a támogatási szerződés aláírására, 

4. felkéri elnökét, hogy a projekt tartalmáról a közgyűlést a támogatási szerződés 

megkötését követő ülésén részletesen tájékoztassa, 
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5. felhatalmazza elnökét a projekt megvalósításával kapcsolatban felmerülő 

közbeszerzési eljárás(ok)  megindítására a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. 

törvény és a felhívásban szereplő tartalmi és formai követelmények szerint, 

6. felkéri elnökét, hogy a közbeszerzési eljárás(ok)ról a közgyűlést annak megindítását 

követő ülésén részletesen tájékoztassa. 

Határidő az 1. és 2. pont tekintetében: a támogatási kérelem benyújtásának határnapja 

Határidő a 3. pont tekintetében: a támogatási szerződés aláírására rendelkezésre 

álló határidő utolsó napja 

Határidő a 4. pont tekintetében: a támogatási szerződés megkötését követő 

közgyűlés időpontja 

Határidő az 5. pont tekintetében: a közbeszerzési eljárás(ok) megindításának 

határnapja 

Határidő a 6. pont tekintetében: a közbeszerzési eljárás(ok) megindítását követő 

közgyűlés időpontja 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

9. Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2016. évi 

megvalósulásáról 

 

Polgárdy Imre 

A Veszprém Megyei Önkormányzat nevében megköszönte a környezet védelméért felelős 

szervezetek vezetőinek és munkatársainak a beszámoló elkészítéséhez nyújtott szakmai 

tájékoztató anyagok megküldését, a hatékony együttműködést, tekintettel arra, hogy az 

előterjesztés az általuk végzett szakmai munkán alapul. 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 

2016. évi megvalósulásáról szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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79/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém megyei környezetvédelmi 

program 2016. évi megvalósulásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő:  azonnal  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

10. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2016. évi munkájáról 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Oláh Miklós urat, a Balaton Fejlesztési Tanács kutatásvezetőjét. 

Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni, majd 

megadta a szót kutatásvezető úrnak. 

 

Oláh Miklós 

Tisztelettel köszöntötte a megyei közgyűlés tagjait, majd tájékoztatásul elmondta, a Balaton 

Fejlesztési Tanács munkatársai - a Nemzetgazdasági Minisztérium kérésére - 2016. 

decemberében előterjesztést készítettek arra vonatkozóan, hogy miként lehetne megreformálni 

a területi monitoringgal kapcsolatos módszertant, eljárásrendet, amely az előterjesztés 

nyolcadik oldalán olvasható. Hozzátette, ebben a pontban elírás történt a dátumot illetően, 

amely helyesen 2016.12.02. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 

A Magyar Szocialista Párt nevében megköszönte a Balaton Fejlesztési Tanács munkáját, 

véleménye szerint elismerésre méltó az a munka, melyet a tanács munkatársai végeznek. 

Megkérdezte, a 300 milliárd forint tartalmazza-e azokat a fejlesztéseket, melyet a Balaton 

Fejlesztési Tanács a stratégiájában meghatározott. Érdeklődött továbbá, hogy megtekinthető-e 

az a fejlesztési projektlista, melyből az említett 300 milliárd forintos fejlesztések 

megvalósulhatnak, továbbá ezek a projektek milyen időrendi ütemezésben szerepelnek.  

 

Ferenczi Gábor képviselő 15:32 perckor megérkezett az ülésre. 

 

Oláh Miklós 

Megköszönte Pál Béla frakcióvezető úr elismerő szavait, majd tájékoztatásul elmondta, a 300 

milliárd forint a 1821/2015. (XI. 12.) Kormányhatározat által jóváhagyott program 

költségvetés összege volt, azonban a program visszavonásra került és 2016. júliusában, 

továbbá 2016. december 27-én újabb kormányhatározat született, amely jelentős mértékben 

jóváhagyta, megerősítette a korábbi Balaton Területfejlesztési Koncepcióját. Elmondta még, 

további kiegészítések kerültek a programba és a jelenlegi, 1861/2016. (XII. 27.) 

Kormányrendeletben található költségvetés az irányadó, amely 365 milliárd forint, melyből 

103 milliárd forint hazai forrás.  
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Megjegyezte, a Balaton Fejlesztési Tanács által elfogadott Balaton Területfejlesztési 

Koncepció, Stratégiai Program 314 milliárd forint költségvetésű program volt, amely jelentős 

mértékben beépült a kormányhatározatba. Hozzátette, az újratervezés kapcsán nyílt mód arra, 

hogy számos új elemmel egészüljön ki a korábbi program, amely fejlesztések véleménye 

szerint jótékonyan fognak hatni a balatoni turizmusra és a gazdaság versenyképességére a 

jövőben. 

Végezetül elmondta, a 1861/2016. (XII. 27.) Kormányhatározat egyik melléklete tartalmazza 

a hat operatív programhoz tartozó Balaton Kiemelt Térségi fejlesztéseket, továbbá a részletes 

projektlista a Nemzeti Fejlesztési Ügynökségnél található meg, melynél létrejött cégnél 

működik a program végrehajtása, és melyben a BFT konzultatív feladatokat lát el, továbbá hét 

operatív program monitoring bizottságában is feladatot kapott.  

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Balaton Fejlesztési Tanács 2016. évi munkájáról 

szóló tájékoztató elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Balaton Fejlesztési Tanács 2016. évi munkájáról szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Balaton Fejlesztési Tanács munkájáról szóló tájékoztató anyag elkészítését, és 

további jó munkát kívánt. 

 

 

11. Tájékoztató Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről 

 

Köszöntötte Dr. Réfi Jenő urat, a Veszprém Megyei Kormányhivatal Társadalombiztosítási és 

Foglalkoztatási Főosztály főosztályvezetőjét. 

 

Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Dr. Réfi Jenő főosztályvezető úr az előterjesztéssel kapcsolatban nem kívánt szóbeli 

kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Hangsúlyozta, néhány évvel ezelőtt kedvezőtlenebb adatok és munkaerő-piaci folyamatok 

voltak olvashatóak az előterjesztésben. Pozitív fejlődésként értékelte az elmúlt néhány évet 

majd elmondta, a jövedelmekre jótékony hatású kereslet alakult ki a piacon. Kedvezőtlennek 

ítélte, hogy a munkaerő-hiány akadálya a gazdaság fejlődésének. Elmondta, látszik, hogy a 

foglalkoztatási paktumokat magas indikátorszámokkal határozták meg, melyet a megyében 
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nehéz lesz teljesíteni. Továbbá megjegyezte, hogy az országon belüli mobilitásra alapozva 

kialakultak olyan társaságot, akik munkaerő-kölcsönzéssel és közvetítéssel foglalkoznak. 

Hangsúlyozta, nagy a kereslet azokra az épületekre, ahol munkásszállók alakíthatóak ki. 

Véleménye szerint nem csak az országhatáron belüli mobilitással foglalkoznak, hanem a 

határon túli magyarokra is számítanak, továbbá a keleten élő, de nyugatra szándékozó 

munkavállalókra is.  

Példaként említette, hogy Pápán a nagy beruházásoknál nagy létszámban dolgoztak olyan 

ukrán és román állampolgárok, akik nem a magyar közösséghez tartoztak, viszont a 

szaktudásuk nélkülözhetetlen volt. Bízik benne, hogy az említett tendenciák javulni fognak, 

hiszen a legnagyobb gazdasági társaságoknál a bővülés és a munkaerő felvétel folyamatosnak 

látszik és Pápán is több száz üres munkahely van.  

Végezetül elmondta a Pápai Sportcsarnokban megrendezett állásbörzén a 600 fő munkakereső 

került behívásra, akiket közel 60 munkáltató várt az egyes standokon, azonban 400 fő 

munkakereső a munkaügyi központ standjánál a szükséges pecsét megszerzésére ment.  

 

Pál Béla 

Elmondta, egyetért Dr. Áldozó Tamás frakcióvezető úrral, azonban hiába vannak üres 

álláshelyek ha nincs megfelelő végzettségű munkaerő. Megjegyezte, tudja, hogy ez nem 

néhány év alatt alakult ki, továbbá Ausztria elszívja a megmaradt munkaerőt is.  

Hangsúlyozta az anyag alapos és precíz, továbbá bemutatja azokat a problémákat és pozitív 

elemeket, amely Veszprém megye foglalkoztatását jellemzi. Végezetül megköszönte a hivatal 

munkatársainak munkáját. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Egyetértett Pál Béla frakcióvezető úrral azzal kapcsolatban, hogy sajnos magas az 

aluliskolázottság, amely ellehetetleníti az üres álláshelyek betöltését. Megjegyezte, általában 

az alacsony iskolázottság olyan mentális állapottal is társul, melyet nehéz visszavezetni a 

rendszeres munka világába. Véleménye szerint ezen a helyzeten a közfoglalkoztatás sokat 

segített, Pápán több közfoglalkoztatott is el tudott helyezkedni a munkaerő-piacon. 

 

Dobó Zoltán 

A közfoglalkoztatással kapcsolatban megjegyezte, véleménye szerint pedagógiai és nem 

foglalkoztatás-technikai fogalomról van szó, továbbá nehéz a közfoglalkoztatottakat munkába 

állítani, amely az életmódból fakad. Megjegyezte, ki lehetne emelni a dolgozni vágyó 

közfoglalkoztatottakat, hiszen több szakmában is munkaerő-hiány van. Sajnálattal jegyezte 

meg azonban, hogy az a tapasztalat, hogy a közfoglalkoztatottak nem kívánnak a piaci 

szférában elhelyezkedni. Elmondta, szerinte a közfoglalkoztatás felnőtt pedagógiai 

szolgáltatás, andragógiai eszköz, melyre nem szabad munkaerő-piaci eszközként tekinteni.  

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről szóló 

tájékoztató elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

 



27 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Megyei Kormányhivatal Foglalkoztatási Főosztályának megyénk 

foglalkoztatási helyzetéről szóló tájékoztató anyag elkészítését, és további jó munkát kívánok. 

 

 

12. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági 

döntésekről (II.). 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

80/2017. (VII. 20.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 54/2017. (V. 25.) MÖK határozat 2. és 3. 

pontjaira és az 55/2017. (V. 25.) MÖK határozatra adott jelentést elfogadta. 

 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

13. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Több napirendi pont nem lévén a zárt ülést 15.43 perckor berekesztette. 

 

A jegyzőkönyvben szereplő napirendi pontokhoz tartozó előterjesztések a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal részére már megküldésre kerültek. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Polgárdy Imre Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke megyei jegyző 

 


